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Optimal fitting of a myocardial time-activity curve is accomplished with a monoexponential plus a constant, resulting in three parameters: amplitude and half-time of the monoexponential and the constant. The aim of this study was to estimate the precision of the calculated parameters. The variability of the parameter values as a function of the acquisition time was studied in 11 patients with cardiac complaints. Of the three parameters the half-time value varied most strongly with the acquisition time. An acquisition time of 80 min was needed to keep the standard deviation of the half-time value within ±10%. To estimate the standard deviation of the half-time value as a function of the parameter values, of the noise content of the time-activity curve and of the acquisition time, a model experiment was used. In most cases the SD decreased by 50% if the acquisition time was increased from 60 to 90 min. A low amplitude/constant ratio and a high half-time value result in a high SD of the half-time value. Tables are presented to estimate the SD in a particular case.



[bookmark: N109EA]
Zusammenfassung


Ein optimaler Fit einer myokardialen Zeitaktivitätskurve wird mit einem monoexponentialen Fit plus einer Konstante erreicht. Es ergeben sich drei Parameter: Amplitude, Halbwertszeit des Monoexponentials und eine Konstante. Die Variation der Parameterwerte im Zusammenhang mit der Akquisitionszeit wurde bei 11 Patienten mit Herzerkrankungen untersucht. Von den drei Parametern variierte die Halbwertszeit am meisten mit der Akquisitionszeit. Eine Akquisitionszeit von 80 min ist notwendig, um die Standardabweichung innerhalb 10% zu halten. Zur Schätzung der Standardabweichung der Halbwertszeit im Zusammenhang mit den Parameterwerten und im Zusammenhang mit der Akquisitionszeit wurde ein Modellexperiment benutzt. Die Standardabweichung der Halbwertszeit nahm um 50% ab, wenn die Akquisitionszeit von 60 auf 90 min verlängert wurde. Ein niedriges Am- plituden/Konstanten-Verhältnis und eine lange Halbwertszeit ergaben eine hohe Standardabweichung der Halbwertszeit. Tabellen zur Schätzung der Standardabweichung bei individuellen Untersuchungen werden vorgelegt.
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